
ZÁPIS ZE ČLENSKÉ SCHŮZE 
Svazu chovatelů Shagya Araba v ČR, z.s. 

Dne 18.3.2023 se od 10:00 hod. uskutečnila Členská schůze Svazu chovatelů Shagya Araba v ČR, z.s. (dále 
jen “Svaz”). Schůze se konala v Zámeckém restaurantu Polná, a to za účasti osob uvedených na připojené 
listině přítomných. 
 
 
Přítomni byli za členy předsednictva “Svazu”:  Ing. Adam Zagóra,  
      Mgr. Václav Mlynařík,  
      Ing. Petra Teperová,  
      Ing. Blanka Kytlicová,  
      Michaela Nosková (Daubnerová) 
 
1.1. Zahájení schůze 
 Schůze byla zahájena v avizovaném čase 10.00 hod a v souladu s NOZ byla přerušena a znovu  
 zahájena v 10:30 hod., čímž se stala usnášení schopnou k hlasování v prosté většině přítomných.  

1.2. Prezence  
 Prezence byla potvrzena vlastním podpisem na prezenční listinu. Schůze “Svazu” se účastnilo 17  
 členů.  
 
1.3. Schválení programu schůze  
 Předem zaslaný program byl schválen a zahrnoval další dvě doplnění. 
  Hlasování:  17 - pro,  0 - zdržel se,  0 - proti 
  Usnesení 1. 
 
1.4. Jmenování zapisovatele a ověřovatele zápisu  
 Zapisovatelkou byla jmenována a schválena Lenka Majerová a ověřovatelkou zápisu byl  
 jmenován a schválen Mgr. Václav Mlynařík. 
  Hlasování:  17 - pro,  0 - zdržel se,  0 - proti 
  Usnesení 2. 

2.1. Aktuální stav členské základy 
 Informace pro členskou základnu shrnula Michaela Nosková. Aktuálně bylo ke dni 17.3.2023  
 celkem 82 členů. Dle schválených stanov se dále nedělí členská základna na členy řádné a  
 přispívající. Příloha č. 1 - Stanovy, Příloha č. 2 - Jednací řád. 

2.2. Noví člené  
 O členství ve “Svazu” žádal, předsednictvo rozhodlo a členská základna vzala na vědomí, že: 
 Milan Lipavský byl přijat za člena. 
  Usnesení 3. 
 
2.3. Zproštění členství 
 Po neplnění členských povinností uvedených ve Stanovách “Spolku” (neplacení členského  
 příspěvku) a bez reakce na dvě písemná upozornění v rozsahu tří měsíců, podalo předsednictvo  
 návrh na zproštění členství:  
 Václav Kyndl byl zproštěn členství.  
  Hlasování:  17 - pro,  0 - zdržel se,  0 - proti 
  Usnesení 4. 
 Radomír Kafka byl zproštěn členství.  
  Hlasování:  17 - pro,  0 - zdržel se,  0 - proti 
  Usnesení 5. 
 
3.1. Zpráva o hospodaření za rok 2022 
 Informace pro členskou základnu shrnula Petra Teperová. Vzhledem k nebývale rozkolísané  
 ekonomické situaci a přechodnému dotačnímu období není garantována výše dotačních příspěvků.  
 Vzhledem k tomuto ohledu se “Svaz” musí pokusit dále omezit své náklady. Členská základna byla  
 seznámena s tím, že došlo k již výrazné optimalizaci provozních nákladů např. při vyplacení  



 cestovních náhrad a to díky zavedení online jednání předsednictva bez nutnosti sjíždění se k  
 osobnímu setkání. Zevrubná zpráva tvoří Přílohu č. 3. 

4.1. Zpráva revizní komise za rok 2022 
 Informace pro členskou základnu shrnula Naděžda Matlas Smirnovová. Revizní komise zasedala dne  
 5.3.2023 v Dolním Smržově. Závěrem bylo shrnuto, že v roce 2022 tvořily výdaje vyšší položku než  
 příjmy a to především díky tomu, že došlo k doplacení závazků na vedení PK a investice spojená se  
 vznikem publikace “Shagya-Arab - speciální čistokrevné plemeno arabských koní”. Zevrubná zpráva  
 tvoří Přílohu č. 4.  

 Věcnou poznámku vznesl Petr Hájek. Vyjádřil nesouhlas s investicí do publikace “Shagya-Arab -  
 speciální čistokrevné plemeno arabských koní” a nedostatečnou výbavou registrátorů hříbat.  
 Předsednictvo vzalo námitku na vědomí a zažádalo o zaslání cenových nabídek a konkrétní seznam  
 potřeb.  

5.1. Zpráva vedení PK 
 Informace pro členskou základnu shrnula Blanka Kytlicová. Členská základna byla požádána o  
 svědomité plnění všech formulářů potřebných k jednotlivým úkonům, které umožní další zpracování  
 bez zbytečných prodlev.  
 
 Věcnou poznámku vznesla Kateřina Kumble s návrhem na možný šablonovaný email, který by v  
 zemském chovu malochovatelům usnadnil orientaci v jednotlivých krocích. Předsednictvo se pokusí  
 zpřístupnit informace pro členy buď rozesíláním šablonovaného emailu nebo zviditelněním  
 informací na webových stránkách.  

5.2. Kniha hříbat za rok 2022 
 Informace pro členskou základnu shrnula Blanka Kytlicová. 

 Věcnou poznámku vznesla Kateřina Kumble s návrhem na možné referendum o tom, zda by členská  
 základna upřednostnila tradiční pálení koní nebo moderní čipování. Předsednictvo upozornilo na  
 historickou hodnotu a čest pro historická plemena u kterých se tradice výžehů dochovala. V případě,  
 že se podaří navýšit účast členské základny na schůzích (ať už v online nebo fyzické podobě), tak  
 předsednictvo návrh podporuje. 

5.3. Zápis klisen do PK za rok 2022 
 Informace pro členskou základnu shrnula Blanka Kytlicová. 

5.4. Plemenní hřebci za rok 2023 
 Informace pro členskou základnu shrnula Blanka Kytlicová. 

6.1. Sazebník poplatků 
 Informace pro členskou základnu shrnul Adam Zagóra. Přesný sazebník s barevně zvýrazněnými  
 změnami tvoří Přílohu č. 8.  

7.1. Podpora sportovních koní v roce 2022 
 Informace pro členskou základnu shrnula Blanka Kytlicová. Seznam vyplacených odměn a jejich  
 výše tvoří Přílohu č. 9.  

 Věcnou poznámku vznesl Petr Hájek, který připomněl úspěch klisny jménem Nutella 1, která  
 momentálně působí úspěšně v SAE ve vytrvalosti. Vzhledem ke svým možnostem a zajímavé osobní  
 zkušenosti Petr Hájek souhlasil se zajištěním kompletních informace pro možnost zveřejnění.  

7.2. Podpora sportovních koní v roce 2023 
 Informace pro členskou základnu shrnula Blanka Kytlicová. Předsednictvo je i nadále rozhodnuto  
 podporovat sportovní výkonnost zástupcům plemene. O výši vyplacení podpory bude rozhodnuto s  
 ohledem na vyplácení dotací a cash flow “Svazu”.  



 Věcnou poznámku vznesl Petr Hájek, který je ochoten se angažovat v případě, že se “Svazu” podaří  
 zajistit licenci ke správě programu vyvinutého zesnulým Petrem Hladišem, který umožňoval náhledy  
 sportovní výkonnosti s komplexním soupisem informací týkajících se specificky dostihů. Petr Hájek  
 je ochoten v rámci svých možností finančně zajistit fungování a organizačně zajistit vkládání  
 aktuálních údajů.  

8.1. Plánované akce pro koně Shagya arab v roce 2023 
 Informace pro členskou základnu shrnula Blanka Kytlicová. Současně všechny členy vyzvala k  
 účasti na akcích propagující plemeno a edukačních chovatelských seminářích. V roce 2023 je možné  
 účastnit se připravovaných akcí:  
 Chovatelský seminář pod vedením Doc. Ing. Maršálka ve dnech 1.-2.4.2023. 
 Animal Tech na Výstavišti Brno ve dnech 22.-26.4.2023. 
 Konference ISG a mezinárodní šampionát v Bábolně ve dnech 16.-18.6.2023. 
 Chovatelský seminář pod vedením Doc. Ing. Maršálka - termín na přelomu června a července. 
 Národní přehlídka koní 2023 v Jezdeckém centru Královický dvůr ve dne 5.8.2023. 
 Země Živitelka 49. ročník na Výstavišti České Budějovice ve dnech 24.8.-29.8.2023. 
 Výstava Kůň 2023 na Výstavišti v Lysé nad Labem ve dnech 22.-24.9.2023. 
 Chovatelský seminář pod vedením Doc. Ing. Maršálka - podzimní termín.  

9.1. Schválení nové RPK 
 Informace pro členskou základnu shrnul Adam Zagóra. Na výzvu pro možné uchazeče ve  
 stanoveném termínu se neozval žádný zájemce, proto bylo vyzváno současné obsazení k vyjádření,  
 zda jsou ochotni nadále pokračovat ve funkci. Po termínu projevil zájem Petr Hájek. Návrhem  
 předsednictva je, aby rada plemenné knihy pracovala nadále ve stávajícím složení. Členská základna  
 byla opakovaně seznáme se zněním Řádu plemenné knihy a byl odcitován odstavec, který se týká  
 volby a podmínek volení.  
  Hlasování:  14 - pro,  2 - zdržel se,  0 - proti 
  Usnesení 6. 
  
10.1. Diskuse 
 Diskuze probíhala napříč členskou základnou. 

11.1 Usnesení 
 Usnesení členské základy a předsednictva jsou shrnuta v bodech: 1.3., 1.4., 2.2., 2.3., 9.1., 12.1. a  
 13.1.. 

Dodatečný program: 

12.1. *Úprava Stanov  
 Vzhledem k nízké účasti na členských schůzích, pořádaných 2x ročně a k nutnosti snižování nákladů  
 bylo rozhodnuto o umožnění online průběhu schůze předsednictva a členské základny, či dokonce  
 jejím zrušení. Václav Mlynařík zpracuje dodatek do Stanov “Spolku” a Kateřina Kumble se nabídla  
 organizačně zajistit způsoby dostupného připojení online schůze.  
  Hlasování:  14 - pro,  2 - zdržel se,  0 - proti 
  Usnesení 7. 

13.1. *ISG Konference 2025 
 Nejpozději do termínu konference ISG a mezinárodního šampionátu pořádaného v Bábolně ve dnech  
 16.-18.6.2023 je třeba rozhodnout, zda má “Svaz” zájem o to, stát se pořadatelskou zemí konference  
 ISG ve spojení s Národní výstavou s mezinárodní účastí.  
  Hlasování:  14 - pro,  2 - zdržel se,  0 - proti 
  Usnesení 8.


